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XVII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego III kadencji 
 

Protokół z dnia 30 marca 2009 roku 
nr XVII/09 

 
XVII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego odbyła się w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego 

we Wrocławiu przy ul. Sukiennice 9. 
Zgodnie z listą obecności uczestniczyło w niej dwudziestu radnych. Nieobecny był radny 
Andrzej Jamrozik. 
Z powodu spóźnienia, Radny Piotr Chmurzyński uczestniczył w sesji od punktu 3 w porządku 
obrad, Radny Wiesław Zając od punktu 4, Wiceprzewodnicząca Rady Zuzanna Smereka od 
punktu 11. 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 10.00 Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność zwołania obrad i otworzył XVII 
Sesję. Powitał radnych i przybyłych gości. 
  
Punkt 2.  Przyjęcie porządku XVII Sesji 
 

Porządek przyjęto jednogłośnie 17 głosami „za”. 
 
Punkt 3.  Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Przewodniczacy Rady poinformował, Ŝe w dniu 29 marca br. do Biura Rady wpłynął drogą 
elektroniczną wniosek radnego Chmurzyńskiego o uzupełnienie jego wypowiedzi 
w przedłoŜonym protokole w  punkcie siódmym. 
Następnie poprosił radnego Chmurzyńskiego o przedstawienie swoich uwag. 
 
Radny Chmurzyński powiedział, Ŝe jego wypowiedź przedstawiona na str. 5 protokołu została 
zbyt skrócona.  
Zamiast:  
„W następnej kolejności radny Chmurzyński podzielił się przemyśleniami nt. moŜliwości 
zagospodarowania jednego z obiektów, który jest w najlepszym stanie, posadowionego 
najbliŜej drogi. Mógłby zostać przekazany Policji, moŜna by utworzyć tam przedszkole lub  
internat dla szkoły mistrzostwa sportowego. Szanse na sprzedaŜ nieruchomości są niewielkie, 
a szkoła mogłaby funkcjonować nawet przy małej ilości dzieci. Zdaniem radnego 
Chmurzyńskiego, liczba dzieci spada z powodu małej atrakcyjności placówki”. 
powinno być: 
„W następnej kolejności radny Chmurzyński podzielił się przemyśleniami nt. moŜliwości 
zagospodarowania jednego z obiektów, który jest w najlepszym stanie, posadowionego 
najbliŜej drogi. Mógłby zostać przekazany Policji, moŜna by utworzyć tam przedszkole lub 
w istniejącym internacie, internat dla szkoły mistrzostwa sportowego. Szanse na 
sprzedaŜ nieruchomości są niewielkie, a szkoła mogłaby funkcjonować nawet przy małej 
ilości dzieci, w budynku środkowym, byłym domu dziecka. Zdaniem radnego 
Chmurzyńskiego, liczba dzieci spada z powodu małej atrakcyjności placówki”. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz zaakceptował wniosek i poprosił Radę o przyjęcie go w formie 
autopoprawki Przewodniczącego. 
 
Głosów sprzeciwu nie było.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół wraz ze zgłoszoną autopoprawką. 
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Protokół z XVI sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 28 lutego 2009 roku został przyjęty 
jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Zarządu Powiatu 
               Wrocławskiego 
 

Przewodniczący Rady przypomniał o ustawowym obowiązku złoŜenia przez Radnych 
oświadczeń majątkowych wraz z kopiami zeznania podatkowego PIT do dnia 30 kwietnia 
2009 roku. 
Następna informacja dotyczyła sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Wrocławskiego 
za 2008 rok. Przewodniczący Rady Powiatu oraz Przewodniczacy Komisji Rewizyjnej zwracają 
się z prośbą do Przewodniczących komisji stałych o zwołanie juŜ w tym tygodniu posiedzeń 
komisji w celu zaopiniowania, w zakresie swoich kompetencji, przedłoŜonego sprawozdania, 
aby odpowiednio wcześnie przekazać opinie Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Szczykutowicz przekazał w następnej kolejności informację, iŜ Rada Powiatu 
Wrocławskiego otrzymała odpis postanowienia Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 
Wrocławiu w sprawie Edwarda Zytki. Sąd odrzucił skargę na Radę jako bezzasadną 
i skierowaną do niewłaściwego organu. 
Kolejna informacja dotyczyła pisma Rady Pedagogicznej Zespołu Szkolno – Opiekuńczego 
w Sobótce, które wpłynęło do Rady Powiatu Wrocławskiego w dniu 13 marca 2009 roku 
odnoszące się do uchwały Rady w sprawie zamiaru likwidacji placówki z prośbą 
o ustosunkowanie się do przedstawionych w piśmie kwestii. Odbyło się juŜ posiedzenie 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w tej sprawie. Przewodniczący zapowiedział, Ŝe w wolnych 
wnioskach zapozna Radnych z pismem i sposobem odpowiedzi. 
Ostatnia informacja dotyczyła terminu następnej sesji Rady, którą Przewodniczący planuje 
zwołać w ostatnim tygodniu kwietnia.  
 
Następnie Starosta Wąsik przedstawił informacje Zarządu Powiatu. 
Poinformował, Ŝe uchwała Rady Powiatu w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących 
w skład Zespołu Szkolno-Opiekuńczego w Sobótce została pozytywnie zaopiniowana przez 
Kuratora Oświaty we Wrocławiu. Obecnie uchwała o likwidacji została przesłana związkom 
zawodowym celem zaopiniowania. 
Następna informacja dotyczyła wszczętego przez Wojewodę Dolnośląskiego postępowania 
zmierzającego do wyjaśnienia nieprawidłowości w zakresie gospodarki gruntami 
w Zachowicach w gminie Kąty Wrocławskie. Prokuratura umorzyła to postępowanie. 
Wojewoda odwołał się od tej decyzji do sądu, a ten na posiedzeniu niejawnym podtrzymał 
postanowienie prokuratora rejonowego. Ponadto Wojewoda skierował sprawę równieŜ do 
Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych, który równieŜ umorzył postępowanie. 
Na zakończenie swego wystąpienia Starosta poinformował zebranych, Ŝe za miesiąc zostanie 
ukończona konstrukcja budynku Starostwa Powiatowego we Wrocławiu.  
 
Punkt 5. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu  
               z działalności w 2008 roku 
 

Na wstępie Komendant Miejski Policji we Wrocławiu mł. insp. Robert Wodejko przedstawił 
swego zastępcę – podinsp. Jacka Gałuszkę rekomendując go jako osobę, która bardzo 
dobrze zna Powiat Wrocławski i w razie nieobecności Komendanta, będzie reprezentować go 
w Powiecie. 
Następnie zaprezentował w formie multimedialnej sprawozdanie, wyszczególniając 
najistotniejsze dane przedstawione w przedłoŜonym pisemnym opracowaniu. Stanowi ono 
załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
Po prezentacji Przewodniczący Rady poprosił o pytania do Pana Komendanta. 
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Radna Jaroń, wyraŜając zadowolenie z powodu spadającej liczby przestępstw w Długołęce, 
zapytała, kto zazwyczaj jest sprawcą przedstawionych przestępstw i wykroczeń. 
 
Następnie Przewodniczący Szczykutowicz zapytał o Komisariat w Długołęce w związku 
z informacjami  prasowymi o wstrzymaniu przez Policję inwestycji. 
 
Odpowiadając na pierwsze pytanie, Komendant Wodejko poinformował, Ŝe sprawcami tzw. 
przestępczości pospolitej, drobnej w są w 40-50% rdzenni mieszkańcy róŜnych konfiguracji. 
Generalnie większe zagroŜenie stwarzają dorośli niŜ młodzieŜ. 
Specyfiką Powiatu Wrocławskiego, gdzie w ostatnim czasie duŜo buduje się, jest wzrastająca 
liczba przestępczości budowlanej. Sprawcami odnotowanych w ostatnim czasie kradzieŜy 
z budów są przewaŜnie przyjeŜdŜający do pracy robotnicy spoza Wrocławia i Powiatu 
Wrocławskiego. 
Komendant przewiduję, Ŝe problematyka i geografia przestępstw w Powiecie będzie się 
zmieniać, dlatego podkreślił, Ŝe bardzo waŜna jest współpraca Policji z władzami lokalnymi. 
 
Odnośnie Komisariatu w Długołęce, Komendant Wodejko wyjaśnił, Ŝe sprawy inwestycji 
w Policji  leŜą w gestii Komendanta Wojewódzkiego Policji, a konkretnie Wydziału Inwestycji 
i Remontów. 
Wszystkie inwestycje, które nie zostały wpisane do dokumentacji na ten rok wraz ze 100% 
zabezpieczeniem finansowym, odkłada się na później. Jest to kwestia poza kompetencjami 
Komendy Miejskiej. Władze Gminy Długołęka przekazały obiekt oraz zadeklarowały wkład 1 
mln zł, co stanowi 50%, ale Komendant Wojewódzki nie wyłoŜy pozostałych środków. Zatem  
rozbudowa Komisariatu w Długołęce zostaje na razie wstrzymana. Ten sam problem powstał 
równieŜ w Kątach Wrocławskich. Po sesji Rady Miejskiej, w której Komendant Wodejko 
uczestniczył, wystosował wniosek do Komendanta Wojewódzkiego o przesunięcie 300 tys. zł, 
przeznaczanych wcześniej na rozbudowę Komisariatu, na inny cel związany z podnoszeniem 
bezpieczeństwa na terenie Kątów Wrocławskich. 
 
Więcej głosów nie było. 
 
O godz. 10.50 Radny Sołtysik opuścił obrady. 
 

Punkt 6.  Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej  
                 we Wrocławiu w 2008 roku 
 

Komendant Miejski Państwowej StraŜy PoŜarnej we Wrocławiu bryg. mrg inŜ. Zbigniew 
Szklarski przedstawił, na podstawie przedłoŜonego pisemnego sprawozdania (załącznik nr 2 
do protokołu), najwaŜniejsze sprawy związane z działalnością Komendy Miejskiej PSP w 2008 
rok. Komendant podkreślił, Ŝe miniony rok był bardzo udany pod względem finansowym. 
Jednostki PSP zostały doposaŜone w nowe samochody i sprzęt ratunkowy. 
 
Nie było pytań do Komendanta Szklarskiego.  
 
Punkt 7.  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu  
                w 2008 roku 
 

Sprawozdanie przedstawiła dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu Pani Maria 
Kunicka. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Nikt nie poprosił o głos. 
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Punkt 8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektora Sanitarnego  
               we Wrocławiu w 2008 roku 
 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny dr Jan Zięba przedstawił ocenę stanu 
bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie Wrocławskim za 2008 rok (załącznik nr 4). 
Inspektor Zięba w swoim wystąpieniu zachęcał władze Powiatu Wrocławskiego, aby wzorem 
innych Samorządów, podjęły się finansowania szczepień przeciwko HPV.  
 
Po zakończonej prezentacji o głos poprosiła radna Reps, która zapytała, jakie kroki 
podejmuje Inspektorat w związku z tragicznym stanem sanitarnym na stacjach 
i przystankach kolejowych na trasie Wrocław - Jelenia Góra, zwłaszcza w Smolcu, Mietkowie, 
Kątach Wrocławskich oraz w Sadowicach. 
Inspektor Zięba potwierdził, Ŝe istotnie, stan ten jest zły. Stwierdzono liczne uchybienie, 
wszczęto postępowania, w wyniku których zarządzający obiektami otrzymali czas na 
poprawienie warunków do końca 2009 roku. Problemem jest jednak zła sytuacja finansowa 
zarządzających, którzy nie posiadają środków na wykonanie zaleceń Inspektoratu i występują 
z tego powodu o prolongaty. Inspektor Zięba zaznaczył, Ŝe w tym przypadku nakładanie 
mandatów niczego nie załatwia. 
 
Punkt 9.  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru  
                 Budowlanego w Powiecie Wrocławskim w 2008 roku 
 

W zastępstwie Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Powiecie Wrocławskim 
Stanisława śygadły sprawozdanie przedstawiła inspektor Hanna Biernacka. Stanowi ono 
załącznik nr 5. 
 
Nikt nie zabrał głosu po wystąpieniu inspektor Biernackiej. 
 
Punkt 10.  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
                  we Wrocławiu w 2008 roku 
 

Sprawozdanie, nakreślone w formie najistotniejszych elementów działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu w 2008 roku, przedstawiła dyrektor Arleta 
Szmigielska. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Głosów w sprawie przedstawionego sprawozdania nie było. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz podziękował gościom za przybycie i przedstawienie 
sprawozdań, po czym ogłosił piętnastominutową przerwę. 
 
Obrady wznowiono o godz. 12.00. 
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
                 2009 
 

Przewodniczący Szczykutowicz poprosił o uzasadnienie do przedłoŜonego projektu Panią  
Skarbnik Powiatu, która na wstępie zaznaczyła, iŜ projektowana zmiana dotyczy tylko 
jednego rozdziału. Zmniejszenia i zwiększenia dochodów odnoszą się do umowy na 
dofinansowanie projektu „W pracowni analitycznej i zabiegowej leczymy świat zwierząt”, 
który jest realizowany przez Powiatowy Zespół Szkół Nr 1 w KrzyŜowicach. 
 
Głosów w sprawie nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2009 została podjęta 
większością 18 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 
 
Punkt 12.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości  
                   stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego 
 

Przewodniczący Rady  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały Starostę Wąsika. 
SprzedaŜ dotyczy udziału 41,75% w nieruchomości połoŜonej we Wrocławiu przy ul. J. 
Piłsudskiego, w której mieści się Powiatowy Zakład Katastralny. W związku z tym, iŜ 
w nowopowstającej siedzibie przewidziano pomieszczenia dla PZK, aktualna siedziba będzie 
zbędna. Pozostawienie jej wiąŜe się z koniecznością administrowania i tym samym 
ponoszenia kosztów utrzymania. Podjęcie tej uchwały pozwoli Zarządowi na dalsze kroki, 
które mogą polegać bądź na sprzedaŜy, bądź na formę zamiany i podjęcie stosownych 
rozmów ze współwłaścicielami: Prokuraturą Apelacyjną, NIK. Zdaniem Starosty nieruchomość 
ta powinna nadal słuŜyć celom publicznym, niemniej, jeśli Skarb Państwa nie będzie 
zainteresowany przejęciem naszego udziału, wystawimy go na sprzedaŜ.  
 
O głos poprosił radny Sieja, który poinformował, iŜ nie przekonuje go przedstawione 
uzasadnienie. Wynika z niego bowiem, Ŝe wynajem powierzchni po wybudowaniu nowej 
nieruchomości byłby nieopłacalny. Z drugiej jednak strony, jak wynika z przekazanego 
niedawno dokumentu, podnajmowanie na siedzibę Starostwa teŜ jest nieopłacalne. 
Występuje tu sprzeczność, gdyŜ działanie jako wynajmującego powinno być opłacalne. 
Zamiast wynajmować i mieć z tego tytułu dochody, wystawiamy nieruchomość na sprzedaŜ, 
nie wiedząc, jakie są moŜliwości w tym zakresie. 
Podnosząc kwestię kosztów związanych z administrowaniem obiektu, naleŜy wziąć pod 
uwagę, Ŝe nowa nieruchomość teŜ będzie wymagała ponoszenia tych kosztów. 
Radny Sieja wyraził zdanie, Ŝe uchwała w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
ułatwiłaby działania Zarządu. 
 
Następnie głos zabrał Starosta Wąsik, który przypomniał, Ŝe jesteśmy podmiotem 
publicznym, który nie moŜe prowadzić działalności gospodarczej dla zysku. Czym innym jest 
zarządzanie własną nieruchomością dla własnych potrzeb, a czym innym nieruchomością 
przeznaczoną do celów komercyjnych.  
W przypadku Powiatu Wrocławskiego nie jest moŜliwe skonstruowanie uchwały o zasadach 
gospodarowania nieruchomościami, gdyŜ posiadamy mienie jednostkowe, zróŜnicowane, 
gdzie nie ma dwóch podobnych nieruchomości. Przygotowanie uchwały uwzględniającej 
wszystkie moŜliwe warianty gospodarowania mijałoby się z celem. Poza tym bezpieczniej 
jest, kiedy Rada wie, jakie Zarząd podejmuje działania w tym zakresie. Jak określił, „lepiej 
pracować przy otwartej kurtynie”. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta większością 13 głosów „za” przy 6 przeciwnych. 
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Punkt 13.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości  
                   stanowiących własność Powiatu Wrocławskiego 
 

Uzasadnienie w tym punkcie przedstawił równieŜ Starosta Wąsik. 
Jak wynika z załączonej do materiałów sesyjnych mapki, uchwała dotyczy wąskiego paska 
nieruchomości o powierzchni 226 m2, połoŜonych w śernikach Małych w gminie Kobierzyce. 
De facto będzie to zwrot nieruchomości, które z mocy prawa zostały przejęte przez Powiat 
Wrocławski z przeznaczeniem na poszerzenie drogi powiatowej na podstawie starego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Zmieniony plan zagospodarowania przestrzennego nie przewiduje poszerzenia drogi, a działki 
przeznacza się pod budownictwo mieszkaniowe. Zbycie nieruchomości nastąpi za cenę 
odszkodowania, które powinniśmy wypłacić dla właścicieli sąsiadujących nieruchomości. 
 
Głos w sprawie zabrał radny Chmurzyński. 
Podzielił się uwagą, Ŝe patrząc szerzej niŜ tylko na mapkę, którą dostali Radni, naleŜy zwrócić 
uwagę, co to jest za droga i co perspektywie ma przy niej powstać.  Radny Chmurzyński 
poinformował, Ŝe zawodowo zajmuje się min. nabywaniem gruntów pod poszerzanie dróg na 
cel publiczny i wie, ile kosztują negocjacje, wywłaszczenia, podziały i wyceny nieruchomości. 
Radny zapytał, czy ktoś policzył, ile wyniesie odszkodowanie? Na dzień dzisiejszy, wzdłuŜ 
drogi między wsią śerniki Małe a Racławicami Wielkimi, pomiędzy dwoma głównymi 
skrzyŜowaniami  jest ok. 600 m. Brakuje nam ok. 310 m, aby w pełni mieć niezaleŜny pas 
drogowy pod chodnik i pod ścieŜkę rowerową. 
Radny Chmurzyński szacuje, Ŝe w ciągu najbliŜszych 10 lat na tym terenie wzrośnie liczba 
mieszkańców o ok. 5 tys. i udroŜnienie komunikacji będzie konieczne. Ponadto zapytał, jaki 
jest planowany przebieg głównej trasy łączącej część gospodarczą, „o którą staramy się jako 
Powiat do sprzedaŜy” pomiędzy KrzyŜowicami a węzłem Magnice.  
Mając na uwadze, Ŝe trwają prace nad obwodnicą Wrocławia oraz fakt, Ŝe za 5-15 lat nastąpi 
przedłuŜenie drogi A-8, nasuwa się wniosek, Ŝe przedmiotowa droga będzie najbliŜszą 
pomiędzy całą infrastrukturą centrum a ośrodkiem przemysłowym KrzyŜowice – Wierzbica. 
Jeśli mówimy o odszkodowaniu za 226 m, to radny Chmurzyński kalkuluje, Ŝe wyniesie ono 
ok. 20-  30 tys. zł i pyta: co będzie za parę lat, skoro mamy pas drogowy o szerokości 6-7 m 
i zaczną się tragedie? Stwierdził, Ŝe jest to działanie krótkowzroczne, gdyŜ, jeśli przyjdą nowi 
właściciele i Wójt zechce wydzielić pas np. pod ścieŜki rowerowe, nie będzie juŜ takiej 
moŜliwości. 
Radny Chmurzyński postawił wniosek o skierowanie  sprawy do Komisji Drogowej i ponowne 
rozpatrzenie. 
 
O głos poprosił Starosta Wąsik. Prostując zgłoszone uwagi, wyjaśnił, Ŝe przedmówca myli 
jezdnię z pasem drogowym. Pas drogowy, który jest własnością zarządcy drogi, ma 15 m 
szerokości. Starosta zademonstrował na załączonej do materiałów sesyjnych mapce, iŜ 
jezdnia, która ma 6 m szerokości jest wystarczająca. Więcej w tym miejscu nie potrzeba i nie 
ma takiej moŜliwości. Gmina zmieniła plan zagospodarowania przestrzennego i jest to jej 
prawo. Oznacza to, Ŝe nie przewiduje zwiększenia natęŜenia ruchu. 
W porównaniu z Wrocławiem, który jest i gminą, i powiatem, mamy ograniczone moŜliwości. 
Gmina decyduje o planowaniu przestrzennym, a my jako powiat moŜemy tylko wnioskować. 
W tej sytuacji, Starosta proponuje zbycie tego paska ziemi, aby uniknąć w przyszłości 
konfliktów.  W tym miejscu nigdy nie będzie autostrady, ani drogi czteropasmowej. Ponadto, 
mówiąc o budowie rowów melioracyjnych, naleŜy wziąć pod uwagę, Ŝe nie tworzy się ich na 
terenach zabudowanych, ale rolniczych. Na omawianym terenie jest jedynie kanalizacja 
burzowa – rowy otwarte lub zakryte.  
 
Następnie Przewodniczący Rady skierował pytanie do Starosty Wąsika o działkę oznaczoną 
na mapce numerem 102/9.  
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Starosta odpowiedział, Ŝe na razie nie złoŜono wniosku o zwrot tej działki.  
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta większością 14 głosów „za” przy 1 przeciwnym i 4 
wstrzymujących się. 
 
Punkt 14.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości  
           stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego hipoteką 
 

Starosta Wasik poinformował, Ŝe planowane obciąŜenie hipoteką dotyczy nieruchomości 
połoŜonej przy ul. Kościuszki celem zabezpieczenia wierzytelności na rzecz banku 
udzielającego kredytu na budowę siedziby Starostwa. 
Uprzedzając pytanie radnego Siei, Starosta wyjaśnił, Ŝe hipoteką obciąŜona zostanie tylko ta 
część nieruchomości, na której stoi budynek. Nieruchomość połoŜona obok jest wolna od 
wszelkich zobowiązań. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego hipoteką została podjęta większością 13 głosów „za” przy 6 
wstrzymujących się. 
 
 
Punkt 15.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości  
                   stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego 
 

Starosta Wąsik zaznaczył, Ŝe przedstawiony projekt powstał jako uzupełnienie niedawno 
podjętej uchwały. Dotyczy obciąŜenia nieruchomości w obrębie KrzyŜowice – Wierzbica 
poprzez ustanowienie słuŜebności gruntowej na rzecz PSE OPERATOR S. A. poprzez 
wyraŜenie zgody na załoŜenie i przeprowadzenie przez nieruchomość wielotorowej 
napowietrznej linii elektroenergetycznej 400/110 kV. 
W trakcie pomiarów okazało się, Ŝe pas słuŜebności wchodzi na działkę, o powierzchni 228 
m2 , na której nie ma linii. Mogłoby to okazać się problemem dla firmy podczas wydawania 
pozwolenia na budowę. 
Jeśli zostanie podjęta przedstawiona uchwała, jutro Zarząd podpisze stosowną umowę 
o obciąŜeniu słuŜebnością.  
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
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Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta większością 18 głosów „za” przy 1 wstrzymującym 
się. 
 
Punkt 16.  Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady  
                   Powiatu Wrocławskiego w roku 2008 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Z. Sieja przedstawił sprawozdanie o następującej treści: 
 
       „W roku 2008 Komisja Rewizyjna działała  zgodnie ze Statutem Powiatu oraz na 
podstawie planu kontroli uchwalonego przez Radę Powiatu. Nie wystąpiły kontrole zlecone 
przez Radę poza planem kontroli. 
Komisja Rewizyjna pracowała na posiedzeniach plenarnych , których odbyło się dziewięć, 
w tym jedno w dwóch terminach. Sześć  posiedzeń to wspólne posiedzenia zespołów 
kontrolnych. Ponadto członkowie Komisji łącznie ponad 20-krotnie dokonywali 
indywidualnych czynności kontrolnych, w szczególności w zakresie pozyskiwania 
dokumentów i materiałów  niezbędnych do przeprowadzenia kontroli.  
 
Na pierwszym posiedzeniu KR w roku 2008 przyjęty został skład zespołów kontrolnych oraz 
omówiono zasady pracy zespołów , takŜe ustalono wytyczne dla sprawnego przygotowania 
opinii w sprawie budŜetu za rok 2007. 
 
Realizując swój ustawowy obowiązek opiniowania wykonania budŜetu oraz przygotowania 
wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Wrocławskiego, w tym przypadku 
dotyczyło to pracy w roku 2007, Komisja Rewizyjna spotkała się 3-krotnie, a w posiedzeniach 
uczestniczyli  Starosta, Wicestarosta i Skarbnik odpowiadając na szczegółowe pytania 
członków Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała budŜet i rekomendowała Radzie Powiatu 
udzielenie absolutorium Zarządowi za rok 2007. 
W następnym okresie do pracy przystąpiły zespoły kontrolne: 
 

1. Kontrola realizacji zadań Wydziału Architektury i Budownictwa – skład zespołu 
kontrolnego: Komisja Rewizyjna w pełnym składzie – kierownik zespołu kontrolnego: 
Lilla Jaroń.. 

2. Kontrola zasadności i efektywności nakładów finansowych poniesionych na utrzymanie i 
działalność wrosip – skład zespołu kontrolnego: Komisja Rewizyjna w pełnym składzie 
– kierownik zespołu kontrolnego: Piotr Chmurzyński 

3. Monitorowanie procesu inwestycyjnego  związanego z budową siedziby Starostwa –  
skład zespołu kontrolnego: Komisja Rewizyjna w pełnym składzie- kierownik zespołu 
kontrolnego: Marek Janiczek. 

 
Na posiedzeniu w dniu 3.12.2008 roku  dwa zespoły wniosły  projekty protokołów 
pokontrolnych. Protokoły kontroli „Realizacji zadań Wydziału Architektury i Budownictwa”  
oraz  „ Zasadności i efektywności nakładów finansowych poniesionych na utrzymanie i 
działalność wrosip”  nie zawierały zastrzeŜeń i uwag i zostały przyjęte jednogłośnie. Praca 
zespołu  „Monitorowanie procesu inwestycyjnego  związanego z budową siedziby Starostwa” 
trwała w dalszym ciągu., dodatkowo podzielono dotychczas zakończone procedury na trzy 
etapy w celu racjonalizacji pracy zespołu. Na posiedzeniu 09.12.2008 zespół                         
„Monitorowanie…”  omówił wyniki badania dokumentów i stwierdzono, iŜ brak jest zastrzeŜeń 
i uwag członków zespołu do dwóch etapów inwestycji. Jednocześnie uznano potrzebę  
pozyskania dodatkowych dokumentów związanych z jednym z etapów. Mając na uwadze 
fakt, Ŝe Komisja Rewizyjna przyjęła do planu pracy na rok 2009 kontrolę następnych etapów 
inwestycji, Przewodniczący zaproponował , aby dotychczasowe działania kontrolne zakończyć 
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informacją z ich przebiegu, a protokół pokontrolny połączyć z kontrolą następnych etapów 
inwestycji. Nikt nie wniósł zastrzeŜeń do tej propozycji.  Na tym takŜe posiedzeniu Komisja 
przyjęła plan pracy na rok 2009.” 
 
Nikt nie poprosił o głos w tym punkcie obrad.  
 
Punkt 17.  Interpelacje i zapytania Radnych 
 

Nie zgłoszono interpelacji ani zapytań. 
 
Punkt 18.  Wnioski i oświadczenia 
 

Przewodniczący Szczykutowicz, kontynuując temat zapowiedziany w punkcie 4 obrad, 
zaprezentował treść pisma Rady Pedagogicznej z Zespołu Szkolno- Opiekuńczego w Sobótce 
skierowanego do Rady Powiatu Wrocławskiego oraz do wiadomości: Zarządu Powiatu, 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Starostwa oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady 
Powiatu Wrocławskiego. 
Przewodniczący Szczykutowicz, w  porozumieniu z Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, zaproponował, aby na następnej sesji została przedstawiona Radzie odpowiedź 
o treści zaproponowanej przez Komisję EKS.  
 
Więcej głosów w tym punkcie nie było. 
 
Punkt 19.  Zamknięcie XVII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 13.00 Przewodniczący zamknął XVII Sesję Rady 
Powiatu Wrocławskiego. 
 
 
Przebieg XVII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego został zarejestrowany na taśmach 
magnetofonowych, które są przechowywane w Biurze Rady. 
 
 
 

Obradom przewodniczył 
i zatwierdził protokół: 

 
Waldemar Szczykutowicz 

Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Protokół sporządziła: 
 
Monika Kłodnicka  
Inspektor w Biurze Rady Powiatu 
 
 
 


